
                                      
Acta del Consejo Municipal del Distrito Este

Nº de Acta: 2

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 18. diciembre . 2023

Hora inicio/fin: 19:30 / 20:15

Lugar: Cámara Agraria Local, Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros asistentes:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
JOSÉ FERNANDO SALES ROSA
NURIA SOLSONA SORRIBES
PEDRO SANCHO CALDUCH
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
JOAN BERNAT MAYOR
MANEL ESTEVE VIDAGANY
LIDON ALGARRA SOTO
YOLANDA POLO DIAZ
MARÍA MIGUEL RECATALÁ

Miembros ausentes: 

MANUEL PEGUEROLES BELMONTE
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Concejal (PP)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
Vecino (PSOE)
Persona (PP)
Persona (Compromís)
Persona (VOX)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AFA CP Enriqueta Agut.
AVV Peri-18
AMPA CP Bernat Artola
AMPA CP Madre Vedruna
AMPA CP Sanchis Yago

Persona (PSOE)
AVV Rafalafena dels Tarongers

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión y antes de dar paso al primero punto del 
orden del día toman posesión del cargo de Vocal del Consejo Municipal del Distrito Este 
los señores Pedro Sancho Calduch que asiste como Persona en representación del partido 
político VOX, y Manel Esteve Vidagany que asiste como representante de la Asociación de 
Vecinos PERI-18. Para ello se hace referencia al Real Decreto 707/1979, de 5 de abril, por 
el que se establece la fórmula de juramento en cargos y funciones públicas. C
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1º.- Aprobación del acta de la sesión anterior: 05/10/2023.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.- Informe del Presidente.

Se pasa al siguiente punto del orden del día al no haber asuntos que tratar.

3º.- Votación propuestas Distrito Este Presupuestos Participativos.

Antes de comenzar la  votación el  señor Presidente informa de como se va a 
desarrollar la votación, explicando también en que consiste cada propuesta presentada:

- Ajedrez en los Parques.
- Inversión Infraestructural contra el derroche energético al CP Enriqueta Agut.
- Biblioteca de Objetos y Espacio de Creación.
- Carpintería por una Escuela Pública en condiciones CEIP Sanchis Yago.
- Cambio Marquesinas, Canaletas y Bajantes Pluviales CEIP Sanchis Yago.
- Cambio de Carpintería Metálica CEIP Sanchis Yago.
- Unir Carriles Bici de la C/ Columbretes con Av. Lledó y Camino La Plana.

Se entregan a todos los miembros asistentes una papeleta con la lista de las siete 
propuestas para este Distrito. Cada miembro podrá marcar un máximo de tres propuestas. 
Se elegirán las tres propuestas que obtengan mayor numero de votos.

Momentos  antes  de  comenzar  la  votación  interviene  Joan  Bernat  Mayor, 
representante del AFA CP Enriqueta Agut, indicando que se oponen a esta votación de los 
Presupuestos  Participativos  al  no  tener  ninguna  constancia  de  la  modificación  de  las 
bases.

Terminada la votación y antes de su escrutinio, interviene nuevamente el señor 
Joan Bernat Mayor indicando que se oponen al procedimiento y resultado de la misma.

El resultado de la votación queda de la siguiente manera:

- Ajedrez en los Parques. 7 votos.
- Inversión Infraestructural contra el derroche energético al CP Enriqueta Agut. 6 votos.
- Biblioteca de Objetos y Espacio de Creación. 8 votos
- Carpintería por una Escuela Pública en condiciones CEIP Sanchis Yago. 2 votos
- Cambio Marquesinas, Canaletas y Bajantes Pluviales CEIP Sanchis Yago. 4 votos
- Cambio de Carpintería Metálica CEIP Sanchis Yago. 4 votos
- Unir Carriles Bici de la C/ Columbretes con Av. Lledó y Camino La Plana. 10 votos
 

Las tres propuestas más votadas por este Consejo de Distrito y por lo tanto las 
elegidas para llevarlas a cabo a través de los Presupuestos Participativos son:

1.- Unir Carriles Bici de la C/ Columbretes con Av. Lledó y Camino La Plana.
2.- Biblioteca de Objetos y Espacio de Creación.
3.- Ajedrez en los Parques.

Las demás propuestas por orden de preferencia según los votos obtenidos en la 
votación son:

4.- Inversión Infraestructural contra el derroche energético al CP Enriqueta Agut. 
5.- Cambio Marquesinas, Canaletas y Bajantes Pluviales CEIP Sanchis Yago. 
6.- Cambio de Carpintería Metálica CEIP Sanchis Yago. 
7.- Carpintería por una Escuela Pública en condiciones CEIP Sanchis Yago. C
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El  señor  Presidente,  como  responsable  también  del  Área  de  Urbanismo  y  Obras,  se 
compromete a que todas las propuestas que no han sido elegidas y que corresponden a 
colegios, se incluirán en el contrato de mantenimiento de Colegios, siguiendo el orden de 
preferencia que han obtenido en esta votación. 

4º Ruegos y Preguntas.

Interviene  Lidón  Algarra  Soto (AMPA CP Bernat  Artola).-  La  señora  Algarra 
comenta los siguientes problemas:

Los semáforos del cruce de la calle Rafalafena con la Av Columbretes, debido a 
su  regulación,  no  permiten  el  cruce  en  L,  por  lo  tanto,  en  horas  punta  se  producen 
aglomeraciones en las zonas de espera peatonal. Circular de una esquina a su esquina 
opuesta cuesta 5 minutos.  Quizás se deberían regular  mejor los semáforos o dotar de 
potestad a los AMU para que realmente ordenaran el tráfico. En la actualidad el AMU solo 
da paso a los peatones cuando el semáforo se pone en verde, y para eso ya están los 
semáforos.

Se debería asfaltar la calle Columbretes. En el paso de peatones con semáforo 
frente al Colegio y Piscina Provincial, el asfalto está en malas condiciones y cuando llueve 
se inunda de agua, lo que hace casi imposible cruzar la calle.

La zona de carga y descarga en la calle Columbretes, frente al Colegio, podría 
ampliarse  para  que pudieran  utilizarla  los  autobuses que recogen  y  dejan  a  los  niños 
cuando se organiza alguna salida/excursión del colegio.

La señora Algarra enumera finalmente una serie de mejoras que hacen falta en el 
Colegio:

Pintar patios – corralitos y zona de juegos del patio de Educación Infantil.
Cambiar el suelo de goma de la zona de juegos.
Reparar las cuerdas del parque de juegos.
Colocar césped artificial a la zona de tierra del patio de Infantil.
Pintar el muro de hormigón que delimita con el Grupo Rafalafena.
Pintar las clases.

El señor Presidente comenta al respecto que se intentará priorizar las mejoras de 
mantenimiento del edificio y de ahorro energético.

Interviene María Miguel Recatalá (AMPA CP Sanchis Yago).-  La señora Miguel 
comenta que junto al Colegio está la Parroquia de Santo Tomás y una casa de sacerdotes. 
Esa casa tiene una chimenea con el tiro muy bajo y cuando está encendida el humo invade 
el patio del Colegio. Se solicita que se revise esa chimenea e intentar dar una solución.

Interviene  José Fernando Sales Rosa  (Persona en representación del PP).- El 
señor Sales comenta que se debería poner una plataforma en la parada de bus de la calle 
Pintor Carbó, frente a los edificios, antes de llegar a la calle Columbretes.

Solicita también al señor Presidente una reunión con él y el Concejal de Medio 
Ambiente para después de fiestas.

Interviene  Manel  Esteve  Vidagany (Asociación  Vecinos  PERI-18).-  El  señor 
Esteve pregunta en primer lugar en qué reglamento o Ley se especifica que para tomar 
posesión  del  cargo de Vocal  del  Consejo  Municipal  del  Distrito,  se  tenga que Jurar  o 
Prometer el cumplimiento de las obligaciones de dicho cargo.

A continuación el señor Esteve enumera los siguientes temas:
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En el parque del Geólogo José Royo Gómez se podrían poner algunos aparatos 
para hacer poder hacer ejercicios deportivos para personas mayores, consideramos que 
puede haber espacio suficiente. 

También en el mismo parque, Geólogo José Royo Gómez, donde está situada la 
Alquería Valenciana, delante de la casa, entre las calles Guitarrista Fortea y Godofredo 
Buenosaires, existe una valla formada por un seto verde que  lo rodea y valla el espacio 
(que está  abandonado)  en  el  cual  se  producen  toda  clase  de  actividades:  botellones, 
peleas entre perros, trapicheo de droga,… sería suficiente el dejar el seto de la valla a una 
altura de un metro máximo, y así habría visibilidad y mejoraría la vida de los vecinos y 
peatones. 

El espacio ocupado por las sillas y mesas de las cafeterías, no hemos estudiado 
la Ordenanza Municipal con detenimiento, pero está claro y evidente, que no dejan que los 
ciudadanos puedan pasar por las aceras, ya que están ocupadas por las personas que 
están sentadas en las  terrazas. En la situación creada por la  pandemia del COVID 19, se 
dio mayor espacio entre las mesas y ocupación de las mismas, y en este momento parece 
que no hay control de ningún tipo y cada local hace lo que quiere, sin respetar nada ni a 
nadie.

Esta situación a nuestro parecer, esta generalizada en toda la ciudad:  en la plaza 
Doctor Marañon, en la que en algunos momentos, a las personas les es casi imposible 
andar por las aceres; cafetería, situada en la continuación de la calle Santa Cruz Tejeiro, 
cuando le parece monta las mesas y sillas en todo el espacio que tiene delante; Desde 
hace ya muchos años algunos bancos existentes junto a la continuación de la calle Doctor 
Fleming  los  han  desmontado,  y  ese  espacio  es  ocupado  por  mesas  y  sillas  de  las 
cafeterías; También en la plaza Pintor  Tasio Flores.

El señor presidente comenta al respecto que todas las terrazas tienen obligación 
de instalar las mesas y sillas que tienen autorizadas, debiendo mostrar la ubicación de las 
mismas  en  la  puerta  del  local.  Se  toma  nota  para  que  se  realicen  las  oportunas 
inspecciones.

Finalmente  el  señor  Esteve manifiesta  que una vez mas nuestro barrio  se ha 
quedado sin iluminación en las fiestas de Navidad.

A este respecto comenta el señor Presidente que el contrato que hay es de una 
cuantía pequeña. Que se va a intentar para el año que viene resolver ese contrato para 
poder aumentar la cuantía económica y poder ampliar las zonas de iluminación navideña. 
No  obstante  se  ha  ha  instalado  algo  de  iluminación  navideña  en  todos  los  barrios 
periféricos de la Ciudad. Este año hay un belén itinerante y una de las ubicaciones donde 
se instalará será en la plaza Dr. Marañón.

Interviene  Pedro Sancho Calduch (Persona VOX).- El señor Sancho pregunta, 
tras la  petición de unos vecinos, si la calle que se denominaba Cronista Revest y que en la 
actualidad ha cambiado su nombre a calle Pare Ricardo, puede volver a denominarse Calle 
Cronista Revest.

Y no habiendo más asuntos que tratar  se levanta la sesión,  siendo las veinte 
horas y quince minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente y 
el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen.)
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Acta del Consell Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 2

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 18. desembre . 2023

Hora inici/fi: 19:30 / 20:15

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres assistents:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
JOSÉ FERNANDO SALES ROSA
NURIA SOLSONA SORRIBES
PEDRO SANCHO CALDUCH
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
MANEL ESTEVE VIDAGANY
JOAN BERNAT MAYOR
LIDON ALGARRA SOTO
YOLANDA POLO DIAZ
MARÍA MIGUEL RECATALÁ

Membres absents: 

MANUEL PEGUEROLES BELMONTE
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT

President (PP)
Regidor (Vicepresident - VOX)
Regidor (PP)
Veí (Alcaldía)
Veí (Alcaldía)
Veí (PP)
Veí (PSOE)
Persona (PP)
Persona (Compromís)
Persona (VOX)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AVV Peri-18 
AMPA CP Lluis Revest
AMPA CP Bernat Artola
AMPA CP Madre Vedruna
AMPA CP Sanchis Yago

Persona (PSOE)
AVV Rafalafena dels Tarongers

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió i abans de donar pas al primer punt de l'orde 
del dia prenen possessió del càrrec de Vocal del Consell Municipal del Districte Est els 
senyors Pedro Sancho Calduch que assistix com a Persona en representació del partit 
polític VOX, i Manel Esteve Vidagany que assistix com a representant de l'Associació de C
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Veïns PERI-18. Per això es fa referència al Reial Decret  707/1979, de 5 d’abril, pel  qual 
s’establix la fórmula de jurament en càrrecs i funcions públiques.

1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior: 05/10/2023.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

2n.- Informe del President.

Es passa al següent punt de l'orde del dia al no haver-hi assumptes que tractar.

3r.- Votació propostes Districte Est Pressupostos Participatius.

Abans  de  començar  la  votació  el  senyor  President  informa  de  com  es 
desenvoluparà la votació, explicant també en què consistix cada proposta presentada:

- Escacs als Parcs.
- Inversió Infraestructural contra el malbaratament energètic al CP Enriqueta Agut.
- Biblioteca d'Objectes i Espai de Creació.
- Fusteria per una Escola Pública en condicions CEIP Sanchis Yago.
- Canvi Marquesines, Canaletes i Baixants Pluvials CEIP Sanchis Yago.
- Canvi de Fusteria Metàl·lica CEIP Sanchis Yago.
- Unir Carrils Bici de la C/ Columbretes amb Av. Lledó i Camí La Plana.

S'entreguen a tots els membres assistents una papereta amb la llista de les set 
propostes per a este Districte. Cada membre podrà marcar un màxim de tres propostes. Es 
triaran les tres propostes que obtinguen major número de vots.

Moments abans de començar la votació intervé Joan Bernat Mayor, representant 
del  AFA  CP  Enriqueta  Agut,  indicant  que  s'oposen  a  esta  votació  dels  Pressupostos 
Participatius al no tindre cap constància de la modificació de les bases. 

Acabada la votació i  abans del seu escrutini,  intervé novament el  senyor Joan 
Bernat Mayor indicant que s'oposen al procediment i resultat d'esta.

El resultat de la votació queda de la següent manera:

- Escacs als Parcs. 7 vots.
- Inversió Infraestructural contra el malbaratament energètic al CP Enriqueta Agut. 

6 vots.
- Biblioteca d'Objectes i Espai de Creació. 8 vots
- Fusteria per una Escola Pública en condicions CEIP Sanchis Yago. 2 vots
- Canvi Marquesines, Canaletes i Baixants Pluvials CEIP Sanchis Yago. 4 vots
- Canvi de Fusteria Metàl·lica CEIP Sanchis Yago. 4 vots
- Unir Carrils Bici de la C/ *Columbretes amb Av. Lledó i Camí La Plana. 10 vots

Les tres propostes més votades per este Consell de Districte i per tant les triades 
per a dur-les a terme a través dels Pressupostos Participatius són:

1.- Unir Carrils Bici de la C/ Columbretes amb Av. Lledó i Camí La Plana.
2.- Biblioteca d'Objectes i Espai de Creació.
3.- Escacs als Parcs.

Les altres  propostes per  ordre de preferència  segons els  vots  obtinguts  en la 
votació són:

4.-  Inversió  Infraestructural  contra  el  malbaratament  energètic  al  CP Enriqueta 
Agut. 

5.- Canvi Marquesines, Canaletes i Baixants Pluvials CEIP Sanchis Yago. 
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6.- Canvi de Fusteria Metàl·lica CEIP Sanchis Yago. 
7.- Fusteria per una Escola Pública en condicions CEIP Sanchis Yago. 

El senyor President, com a responsable també de l'Àrea d'Urbanisme i Obres, es 
compromet al fet que totes les propostes que no han sigut triades i que corresponen a 
col·legis,  s'inclouran  en  el  contracte  de  manteniment  de  Col·legis,  seguint  l'orde  de 
preferència que han obtingut en esta votació. 

4t.- Precs i Preguntes.

Intervé  Lidón  Algarra  Soto (AMPA  CP  Bernat  Artola).-  La  senyora  Algarra 
comenta els següents problemes:

Els semàfors de l'encreuament del carrer Rafalafena amb la Av Columbretes, a 
causa de la seua regulació, no permeten l'encreuament en L, per tant, en hores punta es 
produïxen aglomeracions en les zones d'espera per als vianants. Circular d'una cantonada 
a  la  seua  cantonada  oposada  costa  5  minuts.  Potser  s'haurien  de  regular  millor  els 
semàfors o dotar de potestat als AMU perquè realment ordenaren el trànsit. En l'actualitat 
el AMU només dona pas als vianants quan el semàfor es posa en verd, i per a això ja estan 
els semàfors.

S'hauria  d'asfaltar  el  carrer  Columbretes.  En el  pas  de vianants  amb semàfor 
enfront  del  Col·legi  i  Piscina  Provincial,  l'asfalt  està  en  males  condicions  i  quan  plou 
s'inunda d'aigua, la qual cosa fa quasi impossible travessar el carrer.

La zona de càrrega i descàrrega al carrer Columbretes, enfront del Col·legi, podria 
ampliar-se perquè pogueren utilitzar-la els autobusos que recullen i deixen als xiquets quan 
s'organitza alguna eixida/excursió del col·legi.

La senyora Algarra enumera finalment una sèrie de millores que fan falta en el 
Col·legi:

Pintar patis – corralets i zona de jocs del pati d'Educació Infantil.
Canviar el sòl de goma de la zona de jocs.
Reparar les cordes del parc de jocs.
Col·locar gespa artificial a la zona de terra del pati d'Infantil.
Pintar el mur de formigó que delimita amb el Grup Rafalafena.
Pintar les classes.

El senyor President comenta sobre este tema que s'intentarà prioritzar les millores 
de manteniment de l'edifici i d'estalvi energètic.

Intervé  María Miguel Recatalá (AMPA CP Sanchis  Yago).-  La senyora Miguel 
comenta  que  al  costat  del  Col·legi  està  la  Parròquia  de  Sant  Tomàs  i  una  casa  de 
sacerdots. Eixa casa té una ximenera amb el tir molt baix i quan està encesa el fum envaïx 
el pati del Col·legi. Se sol·licita que es revise eixa ximenera i intentar donar una solució.

Intervé  José  Fernando  Sales  Rosa (Persona  en  representació  del  PP).-  El 
senyor Sales comenta que s'hauria de posar una plataforma en la parada de bus del carrer 
Pintor Carbó, enfront dels edificis, abans d'arribar al carrer Columbretes.

Sol·licita  també  al  senyor  President  una  reunió  amb ell  i  el  Regidor  de  Medi 
Ambient per a després de festes.

Intervé  Manel Esteve Vidagany (Associació Veïns PERI-18).- El senyor Esteve 
pregunta en primer lloc en quin reglament o Llei s'especifica que per a prendre possessió C
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del  càrrec  de  Vocal  del  Consell  Municipal  del  Districte,  s'haja  de  Jurar  o  Prometre  el 
compliment de les obligacions d'este càrrec.

A continuació el senyor Esteve enumera els següents temes:

Al parc del Geòleg José Royo Gómez es podrien posar alguns aparells per a fer 
poder fer exercicis esportius per a persones majors, considerem que pot haver-hi espai 
suficient. 

També en el mateix parc, Geòleg José Royo Gómez, on està situada l'Alqueria 
Valenciana,  davant  de  la  casa,  entre  els  carrers  Guitarrista  Fortea  i  Godofredo 
Buenosaires, existix una tanca verda que l'envolta creant un espai (que està abandonat i 
amagat) en el qual es produïxen tota classe d'activitats: botellons, baralles entre gossos, 
tripijoc de droga,… seria suficient el deixar la tanca verda a una altura d'un metre màxim, i 
així hi hauria visibilitat i milloraria la vida dels veïns i vianants. 

L'espai  ocupat  per  les  cadires  i  taules  de  les  cafeteries,  no  hem  estudiat 
l'Ordenança  Municipal  amb deteniment,  però  és  clar  i  evident,  que no  deixen  que  els 
ciutadans puguen passar per les voreres, ja que estan ocupades per les persones que 
estan assegudes a les terrasses. En la situació creada per la pandèmia del COVID 19, es 
va donar major espai entre les taules i ocupació d'estes, i en este moment sembla que no 
hi ha control de cap mena i cada local fa el que vol, sense respectar res ni a ningú.

Esta  situació  al  nostre  parer,  esta  generalitzada  en  tota  la  ciutat:  en  la  plaça 
Doctor Marañon, en la qual en alguns moments, a les persones els és quasi impossible 
caminar per les voreres; cafeteria, situada en la continuació del carrer Sant Cruz Tejeiro, 
quan li sembla munta les taules i cadires en tot l'espai que té davant; Des de fa ja molts 
anys alguns bancs existents al costat de la continuació del carrer Doctor Fleming els han 
desmuntats, i eixe espai és ocupat per taules i cadires de les cafeteries; També en la plaça 
Pintor Tasio Flores.

El  senyor  president  comenta  sobre  este  tema  que  totes  les  terrasses  tenen 
obligació  d'instal·lar  les  taules  i  cadires  que  tenen  autoritzades,  havent  de  mostrar  la 
ubicació de les mateixes a la porta del local. Es pren nota perquè es realitzen les oportunes 
inspeccions.

Finalment el senyor Esteve manifesta que una vegada mes el nostre barri s'ha 
quedat sense il·luminació en les festes de Nadal.

Referent a això comenta el senyor President que el contracte que hi ha és d'una 
quantia xicoteta. Que s'intentarà per a l'any que ve resoldre eixe contracte per a poder 
augmentar la quantia econòmica i poder ampliar les zones d'il·luminació nadalenca. No 
obstant això s'ha instal·lat una mica d'il·luminació nadalenca en tots els barris perifèrics de 
la Ciutat. Enguany hi ha un pesebre itinerant i una de les ubicacions on s'instal·larà serà en 
la plaça Dr. Marañón.

Intervé  Pedro  Sancho  Calduch (Persona  VOX).-  El  senyor  Sancho  pregunta 
després de la petició d'uns veïns, sobre si el carrer que es denominava Cronista Revest i 
que en l'actualitat ha canviat el seu nom a carrer Pare Ricardo, pot tornar a denominar-se 
Carrer Cronista Revest.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint hores i 
quinze minuts, estenent-se d'ella la present acta signada pel President i el Secretari.

(Document signat electrònicament al marge.)
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